
 
 

 

 

Skolebestyrelsesmøde i Distrikt Hjallerup 
Tidspunkt: tirsdag d. 10. januar kl. 17.00 - 19.45 

Sted: Hjallerup Skole (personale-værelset)  
 

Deltagere (Forældrevalgte) • Heidi Selmer Pedersen (HJ) - 
formand 

• Anne Berg Aaen (HJ) 

• Rikke Louise Mellergaard (HJ) 

• Laila Hejlesen (KL) - 
næstformand 

• Nanna Sundby (KL) - A  

• Mette Thaarup (KL) – A 

• Henrik Lykke (FL) 

• Peter Enevold Pilgaard (FL) 

Deltagere (medarbejdere) • Lisbeth Egebjerg Voldby (HJ) • Susanne Jensen (KL) • Julie Aaen (FL)  

Deltagere (elever) • Eva Lykke Kiilsholm (HJ) 

• Frederik Møller Andersen (HJ) 

• Oliver Beith Therkelsen (KL) - A 

• Thaseelan Elango (KL) – A 

• Elisa Desideriussen Brücher 
Jensen - A 

• Sara Nyholm Godsk - A 

Deltagere (ledere) • Michael Ring Nielsen (HJ) • Helle Faber (KL) 

• Pia Bering Jensen (SFO) 

• Peter Græsdal Tanbæk (FL) 

• Peter Rasmussen 
(Distriktsskoleleder) 

Emne Ansvarlig 
Mål 

(Hvad vil vi gerne opnå?) 

 
Orientering - O 
Drøftelse – D 

Beslutning – B 

Planlægning 
(Hvem gør hvad og hvornår?) 

Opfølgning 
(Hvornår vil vi følge 

op) 

 
Kl. 17.00-17.10 

- Velkommen til møde  
 

Heidi og PR 

 
Orientering ift. arbejdet med 
kvalitet. Og dettes betydning for 
møderækken. 
 

O 

 
PR orienterede om de kommende 
kvalitetssamtaler, hvor forvaltningen 
har udsendt data til skolerne, som 
skolebestyrelsen og MED-udvalget 
skal inddrages i. 
 
Data udsendes til bestyrelsen forud 
for næste bestyrelsesmøde. 
 
På næste bestyrelsesmøde vil 
ledelsen fremlægge de data, som er 
fremsendt fra forvaltningen. 
 

Der følges op på 
kvalitetssamtalerne 
på 
skolebestyrelsesmød
et d. 8/2. 



 
 

Da der er fastsat en tidsramme for 
kvalitetssamtalerne, er det desværre 
nødvendigt at inddrage 
skolebestyrelsesmøde d. 8/2, som 
oprindelig var planlagt som et 
lokalbestyrelsesmøde, så det i stedet 
afholdes for hele 
distriktsskolebestyrelsen. 
 

 
Kl. 17.10-17.25 

- Nyt fra elevrådet 
 

Elevrådsrep
ræsentante

rne 

 
Elevrådet beretter om deres 
arbejde. 

O 

 
Hjallerup Skole 
Eva orienterede om, at elevrådet på 
Hjallerup Skole har været involveret i 
en del aktiviteter op til jul. Der har 
været meget fokus på, at elevrådet 
har bidraget til at skabe nogle 
hyggelige stunder i december. Eva 
fortalte også, at der endnu ikke har 
været afholdt elevrådsmøder efter 
jul. 
 
Klokkerholm Skole 
Intet nyt. 
 
Flauenskjold Skole 
Intet nyt. 
 

 
Der samles op på 
elevrådets arbejde 
på næste møde. 

 
Kl. 17.25-17.45  

- Førskolegrupper 

PR 

 
- PR giver status på 

Førskolegrupperne 
- Bestyrelsen giver input 

til processen. 
O/D/B 

 
PR fremlagde et dias omkring status 
på arbejdet med førskolegrupperne, 
som det ser ud på skolerne/SFO’erne 
i Distrikt Hjallerup. 
 
Skolebestyrelsen ønskes involveret i 
processen flere gange i løbet af 
foråret.  
1) Hvilke praktiske ting skal afklares 

og ageres på lokalt? 

 
Peter og Pia tager 
inputtene med i det 
videre arbejde. 



 
 

2) Informationsfolder – hvad synes 
bestyrelsen om denne? Hvad 
kan kvalificere folderen 
yderligere 

a. Kom gerne med nogle 
eksempler på, hvad 
førskoleeleverne skal 
lave (aktiviteter) 

b. Det bliver lidt vanskeligt 
at forstå nogle af 
formuleringerne 
omkring dagsrytme – 
førskolegruppe / 
skolebørn 

c. Der var et ønske om, at 
folderen på en eller 
anden måde giver udtryk 
for de forskelle, som 
børnene vil møde på de 
enkelte skoler – 
eventuelt en 
folderskabelon, som kan 
tilpasses efter lokale 
forhold 

d. Det er vigtigt, at der ikke 
fremkommer 
forkortelser som ikke er 
beskrevet – f.eks. SFO 

e. Tydelighed ift. 
mødetider/afleveringstid
er (dagsrytmen) i 
førskolegruppen, så de 
passer efter lokale 
forhold 

 
 



 
 

 
Kl. 17.45-18.15 

- Fra de lokale. 
Punkter fra de lokale 
til fælles behandling 
/ principper. 

 
 

Heidi/Peter
/Skoleleder

ne 

 
Skolelederne fremlægger 
elementer fra de lokale udvalg, 
der kræver fælles 
opmærksomhed. 
 
Skolelederne fremlægger 
principarbejderne fra de lokale 
udvalg.  
 

O/B 

 
Hjallerup Skole 
MR orienterede om 
lokalskolebestyrelsesmødet på 
Hjallerup Skole. Der blev drøftet 
forskellige emner, som er relevante 
for lokalskolebestyrelsen på 
Hjallerup Skole. 
Der blev desuden drøftet ”Princip for 
holddannelse”, som udsendes til 
godkendelse på det næste 
bestyrelsesmøde. Der var desuden 
en drøftelse af ”Princip for 
inddragelse af elevråd” 
 
Flauenskjold Skole 
PT orienterede om 
skolebestyrelsesmødet på 
Flauenskjold Skole. Der var også her 
en drøftelse at, hvilke emner der er 
særligt relevante for 
lokalskolebestyrelsen på 
Flauenskjold Skole. 
Lokalskolebestyrelsen havde 
desuden en drøftelse af ”Princip for 
anvendelse af billed- og lydfiler”. 
Forslaget til princip udsendes forud 
for næste møde. Der var også en 
drøftelse af ”Princippet for 
inddragelse af elevrådet”. 
 
Klokkerholm Skole 
HF orienterede om 
lokalskolebestyrelsesmødet på 
Klokkerholm Skole. Der har været en 
drøftelse af projektet ”Klokkerholm i 
bevægelse”, samt en række andre 

PR og skolelederne 
samler op på ”Princip 
for inddragelse af 
elevråd” og laver ét 
forslag til behandling 
på det kommende 
bestyrelsesmøde. 



 
 

emner, som er relevante for 
Klokkerholm Skole. 
Lokalbestyrelsen havde en drøftelse 
af ”Princip for budget og økonomi”, 
som udsendes forud for næste 
møde. Der var desuden en 
forberedelse af det fælles 
skolebestyrelsesmøde d. 10/1, hvor 
der skal være en drøftelse af ”Princip 
for inddragelse af elevråd”. 
 
Der var tilbagemeldinger fra alle 
skolerne ift. at det havde været 
meget relevant at mødes skolevis i 
bestyrelsen. 
 
Det blev besluttet, at det er 
nødvendigt at have fokus på 
orientering af hinanden – også på 
tværs – hvorfor referaterne af 
lokalskolebestyrelsen sendes til hele 
skolebestyrelsen i distrikt Hjallerup. 
 
Husk at referaterne fra 
lokalskolebestyrelsesmøder skal 
lægges på hjemmesiden. 
 
Princip for inddragelse af elevråd 
Der var en opsamling af de 
drøftelser, som har været på 
lokalskolebestyrelsesmøderne. 
 
Det blev besluttet, at ledelsen 
samler op på de drøftelser, som har 
været på de lokale 
skolebestyrelsesmøder. Herefter 
tages princippet med til beslutning 



 
 

på det næste fælles 
skolebestyrelsesmøde. 

- Der ønskes en fælles 
skabelon for alle 
skolebestyrelsens principper 

 

 
Kl. 18.15-19.05 

- VISIONSARBEJDE 
 

Heidi/Peter 

 
Vi skal drøfte arbejdet med en 
fælles distriktsvision: 

a) Introduktion v. PR 10 
b) Grp. Arbejder. 30 
c) Opsamling. 10 

 
 

O/D/B 

Peter fremlagde forslag til 
procesplan for en kommende fælles 
distriktsvision. 
 
Bestyrelsen blev opdelt i 4 grupper, 
der skulle drøfte holdninger til 
procesplanen. 

- Der var enighed om, at 
skolebestyrelsen gerne vil 
køre en proces, hvor vi bliver 
tydelige ift. hvor vi står, og 
hvor vi gerne vil hen 
(kernefortælling + vision). 

 
Bestyrelsen havde følgende holdning 
til processen: 

- Det lokale elevråd kører 
deres egen proces, hvorefter 
de 5 udvalgte pejlemærker 
tages med i 
distriktselevrådet 

- Medarbejdergrupperne på 
skoler/SFO udvælger 5 
pejlemærker, som 
efterfølgende behandles og 
udvælges i MED-udvalget 

- Det er vigtigt, at der er tid i 
processen, så bliver 
mulighed for at fordybe sig i 
drøftelserne, så de kan 
forankres gennem selve 
processen 

Peter tager 
beslutningerne med i 
ledelsesteamet, der 
samler op og 
planlægger det 
kommende forløb, 
som fremlægges på 
et kommende 
bestyrelsesmøde. 



 
 

 
KL. 19.05-19.15 

- Rammebeskrivelse 
SFO 

Pia 

 
- Fremlæggelse af 

rammebeskrivelse for 
SFO’erne 

 
O 

 
Pia gennemgik rammebeskrivelsen. 
 
Skolebestyrelsen gav udtryk for, at 
det er en rigtig god og velformuleret 
beskrivelse af SFO’erne i Brønderslev 
Kommune. 
 

Der er ikke nogen 
umiddelbar 
opfølgning i 
skolebestyrelsen. 

Kl. 19.15-19.30 
Orienteringer 

- Formand 
- Ledelse 
- Medarbejdere 

Heidi, 
ledere og 
medarbejd
ere 

 

• At orientere bestyrelsen 
om driften og andre 
begivenheder: 
Professionel kapital. 

               Meddelelsesbogen. 
 

O 

 
SFO’erne 
Meget optaget de kommende 
førskolegrupper. Det er et arbejde, 
som er der stor spænding omkring, 
da det er en stor og udfordrende 
opgave. 
 
Klokkerholm 
Der skal ansættes 2 nye 
medarbejdere til K-klassen. Der 
afvikles terminsprøver for eleverne i 
9. klasse. 
 
Flauenskjold 
Der evalueres på Co-teaching ift. 
hvilken indflydelse erfaringerne 
herfra skal have på næste skoleårs 
planlægning. 
 
Hjallerup Skole 
Der afvikles terminsprøver i 9. klasse 
på Hjallerup Skole. Henvendelsen fra 
skolebestyrelsen til børne- og 
skoleudvalget vedr. toiletter gav en 
del opmærksom i medierne og der er 
blevet truffet beslutning ift. at få 
forbedret toiletforholdene i 
indskolingen. 
 

 
 



 
 

Lærerkredsen har inviteret 
formændene for skolebestyrelserne 
til et fælles møde mellem de faglige 
foreninger, forvaltning og børne- og 
skoleudvalget i projekt ”Sammen om 
skolen”. 
 
Der har været en afdækning af den 
professionelle kapital på alle 
skolerne i Brønderslev Kommune. 
Skolerne i Distrikt Hjallerup har fået 
rigtig gode resultater i 
undersøgelsen. 
 
Der er kickoff ift. den nye 
meddelelsesbog for nogle af 
medarbejderne på skolerne tirsdag 
d. 24/1. Det er endnu ikke afklaret, 
hvornår meddelelsesbogen lanceres 
overfor forældrene. 
 

 
Kl. 19.30-19.35 
Punkter til næste 
skolebestyrelsesmøde 

-  

ALLE 

 
At give mulighed for at 
få drøftet og prioriteret 
punkter til dagsordenen 

D/B 

 
Der var et ønske om at tydeliggøre 
de forskellige bestyrelsesmøder da 
de ændringer, som er lavet i 
forbindelse med overgangen til nye 
skoledistriktsleder, har givet lidt 
usikkerhed ift. hvilke mødedatoer 
der er i spil. 
 
Der udsendes udkast til principper, 
som tages på dagsordenen. 
 
Forberedelse af kvalitetssamtalen ud 
fra de data, som forvaltningen 
sender til skolelederne. 
 
 

 
Peter laver en ny 
oversigt over 
skolebestyrelsesmød
erne, som sendes ud 
til bestyrelsen (både 
fælles 
distriktsskolebestyrel
sesmøder og 
lokalskolebestyrelses
møder). 
 



 
 

 
Kl 19.35-19.40 
3 punkter til Facebook 

-  

 

 
 

  
Vi er godt på vej ift. at tage imod 
førskolegrupperne. 
 
Der er positive tilbagemeldinger ift. 
arbejdet i de lokale 
skolebestyrelsesudvalg. 
 
Skolebestyrelsen har besluttet at 
igangsætte et arbejde, hvor der skal 
arbejdes med en fælles 
vision/kernefortælling for 
skolerne/SFO’erne i Distrikt 
Hjallerup. 
 

 

 


